
PROTOKÓŁ Nr XIV/12 

z Obrad XIV Sesji Rady Gminy w Kotuniu 


odbytych w dniu 20 lutego 2012r 


Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Kotuniu. 
Obrady rozpoczęły się o godz. 10°°, a zakończyły się o godz. 13 30. 

Ustawowa liczba radnych - 15 
W sesji uczestniczyło - 15 radnych, czyli cały skład Rady /Iista obecności 
w załączeniu do protokołuj. 

Porządek posiedzenia: 
l. 	Otwarcie Obrad XIV Sesji Rady Gminy 
2. 	 Wnioski do porządku Obrad 
3. 	 Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami 
4. 	 Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej 


w Broszkowie 

5. 	 Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej 


im. Władysława Stanisława Reymonta w Cisiu-Zagrudziu 

6. 	 Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej 


w Koszewnicy 

7. 	 Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania Statutu Gminnemu 

Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Kotuniu 
8. 	 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Kotuń do realizacji projektu 

w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, Priorytet VII, 
Działanie 7.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji, Poddziałanie 
7.1.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy 
społecznej 

9. 	 Sprawozdanie z wykonania Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii za rok 20 II 


l O.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcie Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii na 2012 rok 

11. Informacja Przewodniczącego 


12.Dyskusja i wolne wnioski 

13.Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

14.Zamknięcie Obrad XIV Sesji Rady Gminy 


Ad pkt I 
Przewodnicząca Rady Anita Drabarek otworzyła Obrady XIV Sesji Rady Gminy 
w Kotuniu. Stwierdziła quorum. Przywitała przybyłych na sesję: radnych Rady 
Powiatu Siedleckiego Jana Kucia, Bartłomieja Kurkusa i Włodzimierza Drabarka, 
Kierownika Posterunku Policji w Kotuniu Grzegorza Świderskiego, Dzielnicowego 
Posterunku Policji w Kotuniu - członka GKRPA w Kotuniu Sławomira 
Olszewskiego, Dyrektora Biura Poselskiego Posłanki Stanisławy Prządki w Siedlcach 



Jerzego Mandała, Wójta Sławomira Adamiaka, Skarbnika Gminy Barbarę Jońską, 
Sekretarza Gminy Sławomira Smolaka, radnych , sołtysów i mieszkańców Gminy 
Kotuń przybyłych na sesję. 

Ad pkt 2 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że w dniu 16 lutego br. wpłynął do niej 
wniosek grupy inicjatywnej w sprawie referendum lokalnego dotyczącego sprzeciwu 
likwidacji Szkół Podstawowych w Koszewnicy i Broszkowie. Zatem jak najszybciej 
Rada ze swojego grona powinna wyłonić komisję badającą zgodność złożonego 
wniosku z przepisami ustawy o referendum lokalnym. Wobec powyższego wnosi 
o zmianę porządku obrad i włączenie do niego projektu uchwały w sprawie 
powołania komisji oceniającej wniosek mieszkańców o przeprowadzenie referendum. 

Więcej uwag do porządku obrad nie zgłoszono. 


Następnie zgłoszony przez siebie wniosek poddała pod głosowanie. 


Wniosek został przyjęty jednogłośnie /za-15/ w głosowaniu jawnym. 

Przewodnicząca poinformowała, że projekt uchwały w sprawie powołania komisji 
oceniającej wniosek mieszkańców o przeprowadzenie referendum będzie 
rozpatrywany jako pkt 11, a dotychczasowe punkty: 11, 12, 13 , 14 będą rozpatrywane 
jako punkty: 12, 13, 14, 15. 

Ad pkt 3 
Wójt Sławomir Adamiak na wstępie stwierdził, że dzisiejsza sesja jest szczególną ze 
względu na ilość osób w niej uczestniczących. Bardzo krótko będzie mówił 
o sprawach bieżących ponieważ wiadomo, że głównym dzisiaj tematem będą sprawy 
oświaty. Następnie poinformował zebranych o następujących sprawach: 

1. 	 W czasie mrozów nastąpiła awaria wodociągu w Pieńkach. W chwili obecnej 
badane są przyczyny jej wystąpienia. 

2. 	 Nastąpiła także awaria nagrzewnicy w Zespole Oświatowym w Kotuniu. 

Usuwana jest awaria systemu. 


3. 	 Wyłonił się problem remontu gabinetu dentystycznego w Żeliszewie 
Podkościelnym. Trwają prace ustalające zakres koniecznych do wykonania 
prac remontowych. 

4. 	 Nadal trwa spór z Zakładem Energetycznym w sprawie dzierżawy słupów, na 
których wiszą lampy oświetlenia ulicznego. ZE żąda od nas 150.000 zł rocznie 
dzierżawy za słupy. Wójtowie i Burmistrz Mordów wspólnie ze Starostą 
Siedleckim wypracowali wspólne stanowisko w tej sprawie i wystosowali 
pismo do Dyrekcji Zakładu Energetycznego. W chwili obecnej oczekujemy na 
odpowiedź w tej sprawie. 

5. 	 Od wielu tygodni wspólnie z radnymi rozmawiamy o sieci szkół na terenie 
Gminy Kotuń. Są to rozmowy bardzo intensywne i burzliwe. Radni z Wójtem 
spotkali się z rodzicami i nauczycielami szkół, które przewidziano do 
likwidacji, ale o tym szerzej już w punktach dotyczących kolejnych spraw. 



Pytań ani uwag do wystąpienia Wójta nie zgłoszono. 
Ad pkt 4 
Wójt jeszcze raz podkreślił, że razem z radnymi spotkał się z rodzicami 
i nauczycielami Szkół Podstawowych w Broszkowie, Koszewnicy i Cisiu-Zagrudziu. 
Niektóre spotkania miały dość burzliwy przebieg. Skąd nagle pojawił się problem 
szkół na naszym terenie? Dzisiaj rozmawiamy o sieci szkół jako ostatni samorząd 
w naszym powiecie. Inne gminy już dawno uregulowały te sprawy. Nasze dzisiejsze 
stanowisko wynika ze zmiany ustawy o finansach publicznych, która mówi , że już od 
2014 roku wydatki bieżące gminy muszą być pokryte dochodami własnymi gminy. 
Ponieważ wydatki na oświatę w naszej gminie wynoszą około 70% całego budżetu, 
to w pierwszej kolejności postanowiono rozmawiać o racjonalizacji sieci szkół na 
naszym terenie. Największe wydatki na jednego ucznia są niestety w małych 
szkołach: w Broszkowie i Koszewnicy. 
l tak wydatki na jednego ucznia w szkołach na terenie Gminy Kotuń przedstawiają 
się następująco: 

l. Zespół Oświatowy w Kotuniu - 1.890 zł 
2. Zespół Szkół w Żeliszewie Podkościelnym - 1.816 zł 
3. Zespół Szkół w Bojmiu - 3.062 zł 
4. Publiczne Gimnazjum w Kotuniu - 1.267 zł 
5. Szkoła Podstawowa w Cisiu-Zagrudziu - 2.461 zł 
6. Szkoła Podstawowa w Koszewnicy - 6.768 zł 
7. Szkoła Podstawowa w Broszowie - 6.583 zł. 

Mniejsze szkoły wymagają większego dofinansowania, więc musimy się zająć 
w pierwszej kolejności racjonalizacją sieci szkół. Musimy zadbać zatem o dalszy stan 
finansów publicznych gminy. Zaproponowaliśmy w rozmowach, aby szkoły w Cisiu
Zagrudziu, Koszewnicy i Broszkowie stały się szkołami niepublicznymi. 
Takie szkoły działają już od dłuższego czasu w wielu gminach. Gminy Kotuń nie stać 
jest w chwili obecnej na utrzymywanie szkół na takim samym poziomie wydatków, 
co obecnie. Rozpoczęcie rozmów w temacie szkół spotkało się z wielkim odzewem 
mieszkańców i wszystkich stron związanych z działalnością tych placówek. Są to 
bardzo ważne wnioski. Na informacje o ewentualnej likwidacji szkół podstawowych 
odpowiedział obecny radny Rady Powiatu Siedleckiego Włodzimierz Drabarek, który 
wystąpił do mnie z pewną propozycją. Poprosił następnie wspomnianego wcześniej 
radnego Włodzimierza Drabarka o przedstawienie swojej propozycji. 

- Radny Rady Powiatu Siedleckiego Włodzimierz Drabarek poinformował, że 
pochodzi z Bojmia. W tej chwili oprócz funkcji radnego powiatowego 
sprawuje funkcję Dyrektora Szkoły Podstawowej w Mokobodach. Z rozmowy 
niedawnej z Dyrektorem Zespołu Szkół w Bojmiu Dariuszem Kuciem 
dowiedział się o zamiarze likwidacji Szkół Podstawowych na terenie Gminy 
Kotuń. Wystąpił zatem do Wójta Sławomira Adamiaka z propozycją przejęcia 
likwidowanych szkół. Stwierdził, że jest gotów przejąć te szkoły i prowadzić je 
nadal , jednak jako szkoły niepubliczne. Jeżeli tak by się stało, to powstałby 
zespół szkół niepublicznych. Dlaczego ma takie optymistyczne podejście do tej 
kwestii? Dlatego, że ma bardzo duże doświadczenie w prowadzeniu placówek 



szkół niepublicznych. Jest właścicielem szkoły dla dorosłych w Siedlcach 
"Cosinus". Przy wszystkich zainteresowanych stronach składa w tej chwili 
propozycję przejęcia tych szkół. Zatem faktycznie nie nastąpiła by ich 
likwidacja w terenie. Jeśli natomiast chodzi o Szkołę Podstawową w Cisiu
Zagrudziu, to wie, że do tej szkoły chodzi około 100 uczniów, ale nie wszyscy 
są mieszkańcami Gminy Kotuń. 

Przewodnicząca Rady Anita Drabarek odczytała pismo Rady Pedagogicznej Szkoły 
Podstawowej w Broszkowie. 

- Radny powiatowy Włodzimierz Drabarek wyjaśnił, że chciałby sprostować 
informacje zawarte w przeczytanym przez Przewodniczącą Rady piśmie. 
Po przejęciu przez niego prowadzenia tych szkół - budynki szkół nadal 
pozostaną własnością Gminy Kotuń. Przy placówkach niepublicznych nie 
przekazuje się własności budynków szkolnych prowadzącemu te szkoły. 

Pani Anna Wiszniewska-Szlędak, Przewodnicząca Rady Rodziców Szkoły 
Podstawowej w Broszkowie stwierdziła, że mieszkańcy Broszkowa poczuli się 
zlekceważeni przez całą Radę i Wójta. Broszków zawsze był miejscowością 
przynosząca zyski. Nasi mieszkańcy przynoszą Gminie około 20 procent 
wszystkich podatków. Jesteśmy jedną z największych miejscowości na terenie 
Gminy Kotuń. Wieś położona jest przy trasie krajowej i rozwija się w dużym 
tempie. O tym to już radni nie wspominają. Stwierdziła, że likwidacja szkoły 
podstawowej w ich miejscowości jest wielkim błędem. 

- Wójt wyjaśnił, że właśnie propozycja złożona przez Pana Włodzimierza 
Drabarka ma na celu zatrzymanie szkoły w jej dotychczasowym miejscu. 
Jednak na ten temat muszą się odbyć dyskusje. W chwili obecnej poprosił 
radnych o podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły 
Podstawowej w Broszkowie a na ostateczne decyzje mamy wszyscy czas do 
końca maja br. 

Radny Krzysztof Gajowniczek poprosił Przewodniczącą Rady o odczytanie 
wszystkich pism dotyczących zamiaru likwidacji szkół podstawowych. 

- Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że poszczególne pisma będą odczytywane 
przy omawianiu spraw poszczególnych szkół. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt Uchwały Nr XIV/87/12 w sprawie zamiaru 

likwidacji Szkoły Podstawowej w Broszkowie. 

Uchwała została podjęta większością głosów Iza-l O, przeciw-3, wstrzymało się-2/ 


w głosowaniu jawnym. 




Ad pkt S 
Wójt wyjaśnił, że sytuacja finansowa w Szkole Podstawowej w Cisiu-Zagrudziu jest 
co prawda znacznie lepsza niż w innych podobnych szkołach, ale tu prawie 2/3 
uczniów jest mieszkańcami Gminy Skórzec. Jeśli mówimy o naszych mieszkańcach, 
to trudno pozostawić w milczeniu dopłacanie do uczniów z nie naszego terenu, 
w chwili gdy podejmujemy decyzje o możliwości likwidacji dwóch pozostałych 
szkół. 

Przewodnicząca Rady odczytała pisma, które wpłynęły do Rady Gminy w sprawie 
działania Szkoły Podstawowej w Cisiu-Zagrudziu. 

- Dyrektor Biura Poselskiego Stanisławy Prządki w Siedlcach Jerzy Mandał 
przeprosił wszystkich, że Pani Poseł nie mogła osobiście uczestniczyć w tej 
sesji, ale zatrzymały ją sprawy bardzo ważne na innym terenie naszego 
województwa. Poinformował także, że Pani Poseł przygotowuje się do 
interpelacji poselskiej w sprawie likwidacji małych szkół na terenie naszego 
regionu. Stwierdziła także, że przygotowuje się do rozmowy z Wójtami w tej 
sprawie. Poprosił także radnych, aby przy podjęciu tej uchwały głosowali 
.. .
ImIennie. 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, że taki sposób głosowania jest niezgodny ze 
Statutem Gminy Kotuń i ustawą o samorządzie gminnym. 

Sołtys wsi Nowa Dąbrówka Hanna Borkowska zapytała radnych, jak można 
niszczyć coś, co działa najlepiej w całej gminie i jest najlepiej zarządzaną 
placówką oświatową w gminie. Przez cały czas mówimy o Skórcu. 
Przecież Skórzec nie może dopłacać do utrzymania nie swojego budynku, bo 
mu na to nie pozwala prawo. Przecież za każdym uczniem idzie subwencja 
oświatowa, na tych z terenu Gminy Skórzec także. Ona trafia do naszej gminy. 
Ta szkoła stwarza najlepsze warunki do nauki. Jakie trzeba mieć sumienie żeby 
dzieci S-letnie wysyłać na mróz, żeby dowieść ich do szkoły w Kotuniu. 
Pani Urszula Dudzińska-Kiełbasa stwierdziła, że zna dzieci, które chodzą do 
tej szkoły. Szkoda, że tak mało radnych uczestniczyło w spotkaniu 
z mieszkańcami naszej miejscowości. Tak naprawdę, to nic o nas nie wiedzą. 
Rodzice są dumni, że ich dzieci uczą się właśnie w tej szkole, gdzie są otoczeni 
miłością a nie samą tylko opieką. Podały tutaj statystyki, ale okazuje się z nich, 
że do każdej szkoły Gmina dopłaca. Trzeba zrozumieć sytuację tej konkretnej 
szkoły i prosi Państwa Radnych oraz Wójta o nieniszczenie tego, co zostało 
stworzone od pokoleń. Razem z mężem przenieśli się z miasta, aby nasze 
dzieci mogły mogły się uczyć właśnie w tej szkole. W Cisiu-Zagrudziu już 
skończyły się miejsca na nowe domy, tyle ich w tak krótkim czasie przybyło . 

Dzisiaj rodziny chcą mieszkać i wychowywać swoje dzieci w tak spokojnych 
i ciepłych miejscach. Nie zabierajcie nam tego. 

- Pani Anna Grzebisz, nauczycielka Szkoły Podstawowej w Cisiu-Zagrudziu 



zapytała jak mogą dzisiaj wybierać dzieci z naszej i nie naszej gminy. 
Nigdzie nie zarzuca się nauczycielom, że uczą także dzieci z innej gminy. 
One wszystkie są naszymi uczniami i traktujemy ich jednakowo. W ostatniej 
chwili składa nam się cudowną i uzdrawiającą propozycję przejęcia naszej 
szkoły. Na ten temat powinno się rozmawiać znacznie wcześniej a nie 
w ostatniej chwili. W tej kwestii trzeba wszystko przeanalizować bardzo 
szczegółowo wszystkie za i przeciw. Rozmawiać ze wszystkimi stronami. 
Szkoła posiada stowarzyszenie, które tekże zastanawia się nad możliwością 
przejęcia tej szkoły. 

- Wójt Sławomir Adamiak stwierdził, że jeśli chodzi o jakość nauczania w tych 
szkołach, to nikt z zebranych nie mówi o złej jakości nauczania. 
Rozmawiając o tych szkołach chcemy jak najlepiej rozwiązać sprawę 
racjonalizacji sieci szkół i przy najmniejszym koszcie nie tylko 
ekonomicznym. Obecny tu Pan Włodzimierz Drabarek, który zwrócił się do 
mnie z propozycją przejęcia tych szkół zrobił to w ostatnim dni, ponieważ 
wcześniej nie miał wiedzy o planowanych likwidacjach. Jeśli chodzi 
o stowarzyszenie, to rozmowy w tej sprawie trwały już blisko 3 lat. 

Wtedy to już poprzedni Wójt prosił Dyrektorów wszystkich szkół o zakładanie 


stowarzyszeń i odciążenie samorządu w prowadzeniu placówek oświatowych, 


dla których największym obciążeniem jest prawo wynikające z Karty 

Nauczyciela. 


- Pani Małgorzata Uliczna stwierdziła, że mieszka na terenie Gminy Skórzec 
i w tych rozmowach poczuła się źle. Nigdy nie uważała Szkoły Podstawowej 
w Cisiu-Zagrudziu za cudzą szkołę. To jest także nasza szkoła, w niej uczą się 
nasze dzieci. My możemy wysyłać swoje dzieci do Szkoły Podstawowej do 
Skórca, ale po co? Żeby siedziały w świetlicy szkolnej oczekując na 
odwiezienie ich do domu o godz. 16.00? Wójt Skórca powiedział, że do Szkoły 
Podstawowej w Dąbrówce Stany dokłada około 2.400 zł na jednego ucznia, 
a tam jest około 80 uczniów. W naszej szkole jest ich więcej i dopłata do 
każdego ucznia jest znacznie mniejsza. 
Wójt Sławomir Adamiak stwierdził, że to właśnie Wójt Skórcajako pierwszy 
wyznaczył nowe obwody szkolne dla uczniów mieszkających dotychczas 
w obwodach naszych szkół. 
Pani Małgorzata Uliczna stwierdziła, że na spotkaniu z rodzicami uczniów tej 
szkoły z terenu Gminy Skórzec była pracownica Gminy Skórzec Elwira 
Morawiec. Przekonywała, aby nasze dzieci chodziły do Szkoły Podstawowej 
w Skórcu. Miałby zapewnione dowożenie, ale my tego nie chcemy. 
Chcemy, aby nasze dzieci uczyły się w naszej szkole w Cisiu-Zagrudziu. 
Sołtys wsi Nowa Dąbrówka Hanna Borkowska stwierdziła, że byli w szkole 
o podobnych parametrach, którą prowadzi stowarzyszenie w Borkach 
Wyrkach. Wiemy już, że przy tak dużym obiekcie budowlanym i przy takiej 
liczbie dzieci, szkoła prowadzona przez stowarzyszenie nie utrzyma się . 

Sama statystyka mówi, że jesteśmy najtańszą szkołą podstawową. Dajcie nam 
szansę na dalszą działalność. Co my w chwili obecnej mamy powiedzieć 



naszym sponsorom, że ich wkład poszedł na marne? 
- Pani [za Sadokierska, nauczyciel Szkoły Podstawowej w Cisiu-Zagrudziu 

stwierdziła, że zna przypadek szkoły podstawowej z okolic Sokołowa 
Podlaskiego prowadzonej przez stowarzyszenie. Tam stowarzyszenie nie może 
odzyskać od gminy subwencji oświatowej na uczniów, którzy chodzą do tej 
szkoły. Jeśli i w naszym przypadku tak będzie, to za co utrzymamy tą szkołę. 
Chcemy żeby ona istniała i przez szereg lat bardzo o nią dbaliśmy, zresztą 
finanse o tym najlepiej świadczą i jej stan techniczny. 

- Pan Włodzimierz Drabarek stwierdził, że w jego przypadku były by to szkoły 
niepubliczne z uprawnieniami szkół publicznych, czyli posiadałyby wszystkie 
przywileje szkoły publicznej. Jeśli natomiast chodzi o subwencję oświatową, 
nie przekazanie jej dla szkoły nie jest możliwe. Jeśli tak gdzieś jest, to jest to 
jedyna sytuacja w terenie. Jeśli natomiast chodzi o bardzo późno złożoną moją 
propozycję, to zaświadcza, że dowiedział się o całej sprawie w ostatniej chwili. 
Jest gotów przystąpić do rozmów ze wszystkimi stronami , które chcą o jego 
propozycji rozmawiać. Chcę przejąć wasze szkoły, bo chcę wam pomóc. 
Nie będzie dyrektorował, zrobi to osoba z odpowiednimi uprawnieniami. 
Nie będzie czynszów, czesnego ani innych środków przymusu od rodziców 
jeżeli już będą chcieli coś przeznaczyć na szkołę, to będzie to ich dobra wola 
w formie samoopodatkowania lub w innej formie. Nie będzie się jednak 
naprzykrzał z propozycją przejęcia szkół jeśli nie będzie takiej woli ze 
wszystkich stron zainteresowanych. Złożył propozycję i to teraz od was 
wszystkich: Wójta, radnych i rodziców zależy, czy do takiej szkoły poślecie 
wasze dzieci. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 


Przewodnicząca Rady Anita Drabarek odczytała projekt Uchwały Nr XIV/88112 

w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. Władysława Stanisława 


Reymonta w Cisiu-Zagrudziu. 

Uchwała została podjęta większością głosów Iza-l O, przeciw-4, wstrzymał się-li 


w głosowaniu jawnym. 


Ad pkt 6 

Vice Przewodnicząca Rady Gminy Hanna Kafara odczytała treść pisma pracowników 

i Rady Rodziców Szkoły Podstawowej w Koszewnicy. 


- Pan Sławomir Celiński stwierdził, że mówi się tu o przyszłości. Zamknięcie 
szkoły to przyszłość. Przedstawione dane odnośnie finansowania tej szkoły 
odnoszą się jednak do dnia dzisiejszego. Mówi się tu o roku 2014 a wtedy 
w naszej szkole będzie znacznie więcej uczniów. Tworzą się tez problemy 
natury technicznej, jeśli chodzi o dowożenie naszych dzieci na dwie zmiany 
w Szkole Podstawowej w Kotuniu. Poddał w wątpliwość fakt , że Pan 
Włodzimierz Drabarek dowiedział się o możliwości likwidacji szkół 
w ostatniej chwili. 



- Pan Krzysztof Ptaszyński przypomniał, że Wójt przed wyborami jak i na 
zebraniu sołeckim obiecywał, że nie będzie zamykał szkół. Wtedy na zebraniu 
sołeckim był już kilka miesięcy Wójtem, więc już się powinien rozejrzeć 
w temacie. Nie oszczędzajmy na naszych dzieciach. 

- Sołtys wsi Pieńki Irena Mielczarek przypomniała, że rok temu szkoła dostała 
wybór: zamykamy kuchnie i szkoła działa dalej . W tej chwili mamy 
propozycję zamknąć szkołę i co dalej? Zostaliśmy oszukani i to podwójnie. 

- Wójt Sławomir Adamiak stwierdził, że nie rozumie stwierdzeń o kłamstwach. 
Przecież wszystkim nam zależy na pozostawieniu szkoły. Jest taka możliwość, 
trzeba tylko przeanalizować wszystkie aspekty przekazania tej szkoły. 

- Pan Sławomir Celiński stwierdził, że mówi się o budżecie. W ubiegłym roku 
wydatki oświaty wynosiły około 10 mln złotych . W tym roku zaplanowano 
15 mln złotych i udało się go zamknąć. Więc w czym tak naprawdę tkwi 
problem? 

- Sołtys wsi Niechnabrz Rafał Biemacki stwierdził, że za kadencji Jana Kucia 
w naszej wsi było boisko. Teraz zostało sprzedane. Ze szkołą też tak będzie. 

- Sołtys wsi Kępa Andrzej Gałach zapytał Wójta, co ma teraz powiedzieć swoim 
mieszkańcom. Wcześniej na wszystkich spotkaniach z mieszkańcami mówiło 
się, że szkoła nie będzie zamykana. 

- Sołtys wsi Niechnabrz Rafał Biemacki poprosił Wójta i radnych, aby 
przejechali się po ich wsiach i zobaczyli, co w nich jest. Jak zamknie się szkołę 
nie będzie już niczego. 

Więcej uwag ani pytań nie zgłoszono. 


Przewodnicząca Rady Anita Drabarek odczytała projekt Uchwały Nr XIV/89112 

w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Koszewnicy. 

Uchwała została podjęta większością głosów /za-9, przeciw-4, wstrzymało się-21 


w głosowaniu jawnym. 


Ad 7 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kotuniu Grażyna Rybak 

wyjaśniła, że ustawa o pieczy zastępczej wymogła na pomocy społecznej nowe 

zadania. W skrócie omówiła wszystkie zadania asystenta rodziny, który wchodziłby 


w skład pracowników Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Dotychczas takiego 

stanowiska pracy w Ośrodku nie było. Istnieje zatem potrzeba jego utworzenia a to 

wiąże się ze zmiana zapisów w Statucie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 


w Kotuniu. 


- Radna Aneta Wysocka-Bat zapytała jakie będzie finansowe obciążenie 
GOPS-u związane z utworzeniem nowego stanowiska pracy. 

- Kirownik GOPS-u Grażyna Rybak odpowiedziała, że jeszcze nie ma przepisów 
wykonawczych do tej ustawy i nie potrafi tego określić. 

- Radna Aneta Wysocka-Bat zapytała, ile takich stanowisk będzie utworzonych 
w naszym Ośrodku . 



- Kierownik GOPS stwierdziła, że ustawa zakłada l stanowisko asystenta 
rodziny na 20 rodzin. 

- Radna Aneta Wysocka-Bat zapytała ile rodzin będzie wymagało takiej opieki. 
- Kierownik GOPS-u stwierdziła, że nie majeszcze takich danych i nie może 

odpowiedzieć na to pytanie, ale ma nadzieję, że nie będzie ich dużo. 

Więcej uwag ani pytań nie zgłoszono. 


Przewodnicząca Rady odczytała projekt Uchwały Nr XIV/90112 zmieniającej 


uchwałę w sprawie nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej 


w Kotuniu. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie lza-15/ w głosowaniu jawnym. 


Ad pkt 8 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kotuniu Grażyna Rybak 

wyjaśniła, że systemy projektowe realizują już od 2007 roku. Ten jest inny, bo 

wieloletni. Są to projekty dotyczące wsparcia psychologicznego dla osób długotrwale 


bezrobotnych. 

- Radny powiatowy Jan Kuc zapytał ile osób w ubiegłym roku zatrudniono. 
- Kierownik GOPS wyjaśniła, że 25 z 40-osobowej grupy znalazło zatrudnienie. 
- Radna Teresa Bruśniak zapytała, czy te osoby pracują w wyuczonych 

zawodach. 

- Kierownik GOPS wyjaśniła, że nie wszystkie osoby podjęły pracę 


w wyuczonych zawodach, ale podjęły pracę. 


Więcej uwag ani pytań nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt Uchwały Nr XIV /91112 w sprawie 
przystąpienia Gminy Kotuń do realizacji projektu w ramach Programu Operacyjnego 
Kapitał Ludzki, Priorytet VII, Działanie 7.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej 
integracji, Poddziałanie 7.1.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji przez 
ośrodki pomocy społecznej. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie lza-15/ w głosowaniu jawnym. 

Ad pkt 9 
Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kotuniu Grażyna Rybak
odpowiedzialna za realizację Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Narkomanii omówiła sprawozdanie z wykonania 
programu w roku 2011 /sprawozdanie w załączeniu do materiałów z sesji/o 

- Radna Teresa Bruśniak zapytała ile osób i kto personalnie wchodzi w skład 
Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

- Kierownik GOPS-u przedstawiła skład osobowy Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Kotuniu. Są to dwaj księża, 
dzielnicowy PP Kotuń, Kieronik i l pracownik GOPS-u , Członkowie AA 
i Al-Anon, przedstawiciele sprzedawców alkoholu. 



- Sołtys wsi Polaki Elżbieta Marchel zapytała, na co poszło niewykorzystane 
26.000 zł z funduszu komisji. 

- Skarbnik Gminy Barbara Jońska wyjaśniła, że środki te zostały skierowane na 
zmniejszenie zadłużenia gminy. 
Radny Artur Skwierczyński zapytał, czy i inne miejscowości mogą się ubiegać 
na sfinansowanie z tych środków jakiejś działalności a nie tylko świetlica 
w Kotuniu. 

- Kierownik GOPS wyjaśniła, że jest taka możliwość, trzeba tylko odpowiednio 
wcześniej złożyć wniosek w sprawie. 

Więcej uwag ani pytań nie zgłoszono. 

Ad pkt 10 
Wójt Sławomir Adamiak wyjaśnił, że radni otrzymali projekt uchwały w materiałach 
dotyczących tej sesji, zatem poprosił o pytania. 

Radny Artur Skwierczyński zapytał, czy i w tym roku będzie można 
zaoszczędzić na wykonaniu programu. 
Kierownik GOPS-u wyjaśniła, że w roku bieżącym stowarzyszenie działające 
w Żeliszewie Dużym wystąpiło z projektem zorganizowania kolonii letnich dl a 
dzieci objętych programem. Jeżeli wniosek zostanie zakwalifikowany do 
realizacji, to nie spodziewa się oszczędności. 

- Radny Jacek Jarosz stwierdził, że jeśli uda się zaoszczędzić, to może znajdą się 
środki finansowe na wnioski złożone przez inne wsie. 

- Radna Aneta Wysocka-Bat zapytała, czy udział w tym wypoczynku letnim 
mogą brać tylko dzieci z rodzin, gdzie istnieje problem alkoholowy. 

- Kierownik GOPS-u potwierdziła. 
- Radny Mariusz Kujawski zapytał, czy wynagrodzenie członków komisji jest 

jakoś ustawowo określone. 
Kierownik GOPS-u wyjaśniła, że wynagrodzenie jest zapisane w ustawie 
o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi a jego 
wysokość określiła Rada Gminy swoją uchwałą. 

Więcej uwag ani pytań nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Anita Drabarek odczytała projekt Uchwały Nr XIV/92112 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Narkomanii na 2012 rok. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie lza-15/ w głosowaniu jawnym. 


Ad pkt II 

Protokołująca Elżbieta Jastrzębska wyjaśniła radnym przepisy prawne i działania 


Rady dotyczące referendum lokalnego. Wskazała także, że grupa inicjatywna 

referendum złożyła na ręce Wójta Gminy wniosek o przeprowadzenie referendum 




w sprawie sprzeciwu likwidacji Szkół podstawowych w Koszewnicy i Broszkowie. 
W tej chwili radni powinni wyłonić ze swojego grona komisje, która będzie miała na 
celu sprawdzenie zgodności wniosku z ustawą o referendum lokalnym. 

Przewodnicząca Rady zaproponowała, aby w skład tej komisji weszli: 
Vice Przewodnicząca Rady oraz Przewodniczący stałych komisji rady. 

- Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Barbara Plichta wyjaśniła, że z powodów 
osobistych nie będzie mogła brać udziału w pracach komisji. Zaproponowała, 
aby na jej miejsce został powołany Zastępca Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej Artur Skwierczyński. 

- Radny Altur Skwierczyński wyraził zgodę na pracę w komisji . 

Pozostali wskazani przez Przewodniczącą Rady do pracy w komisji wyrazili na nią 


zgodę · 


Więcej uwag ani pytań nie zgłoszono. 


Przewodnicząca Rady Anita Drabarek odczytała projekt Uchwały Nr XIV!93/12 

w sprawie powołania komisji oceniającej wniosek mieszkańców o przeprowadzenie 

referendum. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie /za-l S! w głosowaniu jawnym. 


Ad12 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że bezpośrednio po sesji rady odbędzie się 


posiedzenie Komisji Rolnictwa, Inicjatyw Gospodarczych i Ochrony Środowiska. 


Ad pkt 13 

Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie /za-1S! w głosowaniu 


Jawnym. 


Ad pkt 14 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Anita Drabarek 

podziękowała wszystkim za przybycie i udział w sesji. Następnie zamknęła Obrady 

XIV Sesji Rady Gminy w Kotuniu. 



